
5 گردشگری

وزیر میراث فرهنگی مطرح کرد؛

بومی سازی هتل های کپسولی به کجا رسید؟ایجاد کریدور گردشگری در استان بوشهر

گروه گردشگری - معاون عمرانی 
استاندار بوشــهر گفت: در استان بوشهر 
با ایجاد کریدور گردشــگری از شمال تا 
جنوب اســتان امکانات مختلف و زمینه 

های حضور گردشگر فراهم شده است.
مهرداد ســتوده در حاشــیه بازدید 
از اســکله کنگان با اشاره به آغاز عملیات 
اجرایی طرح توســعه گردشــگری بندر 
کنــگان همزمان با هفته دولت عنوان کرد: 
با اجرای این طرح ضمن افزایش ظرفیت 
ایــن بندر، زمینه ارتقاء ایمنی آن نیز فراهم 
خواهــد شــد و در زمان بــروز حادثه و 
خطرات احتمالی، امکان کنترل خسارات 

را در بر خواهد داشت.
وی افزود: هدف از اجرای این پروژه 
توســعه گردشگری و تقویت زیرساخت 
های این حوزه اســت. این پــروژه ما را 
به ســمتی می برد که از روســتای حصار 
دیلــم، گناوه، بندر ریگ، گناوه، دشــتی، 
دیرّ، تنگستان، عســلویه تمامی امکانات 
رفاهی و ظرفیت های گردشگری از جمله 
ســاحل، هتل، فرودگاه، کشتی، راه آهن، 
ارتباط با کشــورهای حوزه خلیج فارس، 
راه، اینترنــت، بومگردی و... وجود دارد و 
البته کاربرد این پروژه بیشتر از گردشگری 

است.

این مســئول با اشــاره به اینکه ۱۷۰ 
میلیارد تومان به پروژه توسعه بندر کنگان 
اختصاص یافته است، ادامه داد: پیش بینی 
می شود قبل از اتمام دولت فعلی این پروژه 

به بهره برداری برسد.
معاون عمرانی استانداری بوشهر با 
اشاره به اجرای پروژه گردشگری بوشهر 
توریســم ۲۰۲۲ گفت: هدف ما در پروژه 
گردشــگری ۲۰۲۲ این بــوده که بتوانیم 
میزبان گردشــگران و تماشــاچیان جام 
جهانی باشیم که طرح توسعه بندر کنگان 
یک اقدام مهم در این راستا بوده، همچنین 
در کلیه روســتاهای مســیر گردشگری 
بــا افزایش پهنای باند، امکان اســتفاده از 

اینترنت پرسرعت فراهم شده است.
ســتوده تاکید کرد: استان بوشهر به 
عنوان معبر و یا مقصد گردشگری، شرایط 
بســیار خوب و منحصر به فــردی دارد. 
اجرای چنین طرح هایی، شرایط ایستایی 
و ماندن مسافران در شهر کنگان را افزایش 

می دهد.
وی اظهــار کرد: خیلی از پروژه ها را 
دیگران شروع کرده اند و ما افتتاح می کنیم 
و بســیاری از پروژه ها را نیز ما آغاز کرده 
و دیگران آنهــا را به بهره برداری خواهند 

رساند. خوشــبختانه در دولت یازدهم و 
دوازدهم در اســتان بوشهر اقدامات بسیار 
خوب و قابل دفاعی در حوزه های مختلف 

انجام شده است. 
معاون عمرانی استاندار بوشهر با بیان 
اینکه در بحث خانه های بهداشــت استان 
بوشــهر بهترین عملکرد را داشته است، 
عنوان کــرد: با توجه به اهمیت تامین آب 
پایدار، تا پایان دولت جاری شیرین سازی 
روزانــه ۱۵۰ هزار متر مکعب آب محقق 
خواهد شــد.  مهرداد ستوده بیان کرد: در 
حوزه گردشــگری، استان بوشهر در سال 
۹۷ رتبه ســوم و در ســال ۹۸ رتبه دوم را 
کســب کرده است. تعداد بومگردی های 
ثبت شــده قبل از دولت روحانی یک عدد 
بوده و الان به بیش از ۵۰ بومگردی رسیده 
که البته الان به دلیل شــیوع ویروس کرونا 
بحث گردشــگری تا حدودی تحت تاثیر 
قرار گرفته است.  وی تصریح کرد: تعریف 
کریدور ســاحلی گردشگری از روستای 
حصار دیلم آغاز شده و تا بوشهر، تنگستان، 
دشتی، دلوار، کنگان، و عسلویه ادامه دارد 
که در این مســیر و کریدور امکاناتی چون 
فرودگاه، هتل، صیادی، بومگردی، زندگی 
شهری، عشایری، روستایی و... وجود دارد 

و زمینه های رفاه گردشــگر فراهم شــده 
اســت. معاون استاندار بوشــهر ادامه داد: 
تمام پروژه های مربوط به گردشــگری در 
این کریدور تعریف شــده که آثار مثبت و 
نتایج بسیار خوبی دارد. هر چند بخشی از 
پروژه های گردشگری و هتلینگ مربوط 
به بخش خصوصی بــوده اما همین نیز با 

حمایت دولت محقق شده است. 
ســتوده اظهار کرد: در این میان یک 
خلا وجود دارد کــه باید از طریق ارتباط 
نزدیک رسانه ها با مدیران صورت پذیرد. 
مدیران باید حتما مشــاور رسانه ای داشته 
باشــند زیرا خدمات دولت و اقدامات آن 
به گوش مردم و جامعه نمی رســد لذا هر 
دستگاه اجرایی بایست با همکاری و تایید 
خانه مطبوعات یک مشــاور رسانه ای در 
کنار خود داشــته باشد که این باعث ایجاد 
یک پل ارتباطی موثر با جامعه، رســانه و 

مردم می شود. 
این مســئول تاکید کــرد: هر پروژه 
بایستی پیوست رسانه ای داشته باشد و از 
اعتبار و شرح برنامه های پروژه بخشی نیز 
به رســانه تخصیص داده شود و حتما این 
موضوع لحاظ شود تا اطلاع رسانی پروژه 

به بهترین نحو ممکن صورت بگیرد.

گروه گردشــگری -  در جلســه 
شورای سیاست گذاری بخش خصوصی 
گردشــگری که عــلاوه بر علــی اصغر 
مونســان وزیــر میراث فرهنگــی، ولی 
تیموری معاون گردشــگری، تعدادی از 
مدیران کل، رؤسای تشکل های حرفه ای 
گردشــگری، فعالان بخــش خصوصی 
و نیــز تعدادی از اســتادان دانشــگاه و 
پژوهشگران حضور داشتند، موضوع برند 
ملی گردشــگری ایران مورد بررسی قرار 
گرفت و مقرر شد، این برند هم زمان با فرا 
رسیدن هفته گردشگری در مهرماه امسال 

رونمایی شود.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی در این نشست با قدردانی از 
تلاش های انجام شــده برای طراحی برند 
ملی گردشــگری ایران، گفت: جای برند 
ملی گردشــگری واقعاً خالی بود و امروز 
خوشحالیم که این برند تدوین شده و در 
مهرماه امسال هم زمان با فرا رسیدن هفته 

گردشگری رونمایی خواهد شد.
او بیان کرد: ایــن برند می تواند در 
اقــلام تبلیغاتی ما ثبت شــود و علاوه بر 
بخــش دولتی، بخــش خصوصی نیز در 
مکاتبــات و اقلام تبلیغاتی خــود از آن 

استفاده کند.
مونســان هم چنین بــه رونمایی از 
نســخه جدید پورتال گردشــگری ایران 
اشــاره کــرد و افزود: نســخه جدید این 
پورتال نیز به خوبی طراحی شده و به پنج 

زبان زنده دنیا ترجمه شده است.

او عنــوان کــرد: پورتــال جامــع 
گردشــگری ایــران در حقیقت یک منبع 
غنی برای آشنایی هرچه بیشتر گردشگران 
داخلــی و خارجــی بــا ظرفیت هــای 
گردشــگری و نیز آثــار فرهنگی تاریخی 
در کنــار هنرهای ســنتی و حتی آداب و 
رســوم و خوراک و غذای مناطق مختلف 

کشور است.
راهــکار  هوشــمند،  ســفر 

گردشگری در دوران کرونا
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی درباره موضوع کرونا و تأثیر 
آن بر صنعت گردشــگری گفت: یکی از 
موضوعاتی که باید در دوران شیوع کرونا 
به آن توجه داشت، برنامه ریزی برای سفر 

هوشمند است.
او افزود: به طور حتم سلامتی مردم 
در اولویت قرار دارد و شــرایط به گونه ای 

نیست که بدون موافقت وزارت بهداشت 
بخواهیــم کاری را انجــام دهیم. اکنون 
وزارت بهداشــت در خط مقدم مقابله با 
کرونا اســت و باید به گونه ای رفتار شود 
که این بیماری شــیوع پیــدا نکند، از این 

رو یکی از راهکارهایــی که می تواند در 
دوران کرونا به ما کمک کند، موضوع سفر 

هوشمند یا سفر مسئولانه است.
مونســان بیان کرد: سفر در اختیار ما 
نیست و ما نمی توانیم به مردم بگوییم سفر 
بروید یا نروید. بسیاری از مردم خودشان 
با وسیله شــخصی خود و بدون استفاده 

از ظرفیت های تورهای گردشگری، سفر 
می کنند که این موضوع می تواند در شیوع 
بیشــتر کرونا تأثیرگذار باشد، اما اگر سفر 
در قالب تورهای گردشــگری باشــد و 
گردشــگران در مراکز اقامتی رســمی که 

تمــام پروتکل های بهداشــتی را رعایت 
می کنند، اقامت داشــته باشند به طور حتم 
سفری ایمن و کم خطری خواهند داشت.

او افــزود: از این رو تأکید ما بر روی 
سفر هوشمند یا همان سفر مسئولانه است 
و اگر قرار اســت ســفری هم انجام شود 
حتماً سفری باشد که در قالب تور باشد و 

تحت نظارت این وزارتخانه انجام شود.
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی در ادامــه گفت: مراکز و 
تأسیســات گردشگری تحت نظارت این 
وزارتخانــه به طور کامــل پروتکل های 
بهداشــتی را رعایت می کننــد. آنچه که 
باعث نگرانی وزارت بهداشــت اســت 
ســفرهای بدون برنامه ریزی و سفرهایی 
اســت که در آن پروتکل های بهداشــتی 

رعایت نمی شود.
او در ادامه با بیان اینکه ارتباط خوبی 
با وزیر بهداشــت دارد، ادامــه داد: آقای 
نمکی فردی معقول اســت و به طور حتم 
دغدغه ایشان و همکاران شان در وزارت 
بهداشت و ستاد ملی مقابله با کرونا به جا 
اســت. برای همین ما نیز بر سفر هوشمند 
تأکیــد داریم و در حال حاضر نیز با توجه 
به اینکــه تمام هتل هــا و مراکز اقامتی و 

تأسیســات گردشگری تحت نظارت این 
وزارتخانه پروتکل های بهداشتی را به طور 
کامل رعایت می کنند، گردشــگری که با 
برنامه ریزی سفر می کند می تواند با خیالی 

آسوده از این مراکز استفاده کند.
برنامه ریــزی بــرای جــذب 

گردشگران خارجی
مونســان در بخــش دیگــری از 
صحبت های خود به موضوع گردشگری 
خارجی اشــاره کرد و افزود: روند جذب 
گردشــگر خارجی و تجربه لغو روادید با 
چیــن و عمان روند مثبت و تجربه خوبی 
بود.او اظهار کرد: در حال حاضر برخی از 

کشورها موضوع جذب گردشگر خارجی 
را آغاز کرده و ســفرهای خارجی به این 
کشورها انجام می شود که ما نیز با در نظر 
گرفتن نظر وزارت بهداشــت و توجه به 
رعایت پروتکل های بهداشــتی می توانیم 
موضوع جــذب گردشــگر خارجی را 

مجدداً آغاز کنیم.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی ادامه داد: در همین ارتباط در 
پایان ماه جاری ســفری به روسیه خواهم 
داشت و موضوع لغو دو طرفه روادید بین 

ایران و روسیه نهایی خواهد شد.
ولــی تیموری معاون گردشــگری 

کشور نیز در این نشست با ارائه گزارشی 
در خصــوص بســته حمایتــی دولت از 
فعالان صنعت گردشگری گفت: ۱۲ هزار 
و ۶۴ پرونــده برای دریافت تســهیلات 
به مبلغ ۶۰۵ میلیــارد تومان به بانک های 
عامل معرفی شــده اند که ۱۷۳ میلیارد و 
۲۱۸ میلیون تومان تسهیلات به متقاضیان 
پرداخت شده است.او افزود: این در حالی 
اســت که بســته حمایتی جدیدی برای 
فعالان حوزه گردشگری در دست تدوین 
است که در این بسته حمایتی موضوعاتی 
ماننــد اعطای تســهیلات ۱۲ درصدی با 

تنفس یک ساله در حال بررسی است.

رایزنی برای لغو روادید دوطرفه ایران و 
روسیه؛ سفر در اختیارمان نیست

هشتمین جلسه شورای سیاست گذاری بخش خصوصی گردشگری درحالی برگزار شد که علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی 
از لغو روادید ایران و روسیه تا پایان ماه خبر داد.

مراکز و تأسیســات گردشــگری تحت نظارت ایــن وزارتخانه به طور 
کامــل پروتکل هــای بهداشــتی را رعایــت می کننــد. آنچه کــه باعث 
نگرانــی وزارت بهداشــت اســت ســفرهای بــدون برنامه ریــزی و 
ســفرهایی اســت که در آن پروتکل های بهداشــتی رعایت نمی شــود.
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گروه گردشگری -خردادماه از اولین هتل های 
کپســولی رونمایی شــد و هم اکنون مدیران میراث 
فرهنگی و گردشــگری برای اجرای آن وارد مرحله 

جدیدی شده اند.
هادی ســجادی راد مدیر گردشگری و صنایع 
دســتی کانون جهانگــردی و اتومبیلرانی جمهوری 
اسلامی ایران در خصوص آخرین وضعیت طرح بومی 
سازی هتل های کپسولی، گفت: همزمان با رونمایی از 
هتل های کپسولی با حضور دکتر مونسان، وزیر میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، یک نامه از سمت 
کانون جهانگردی و اتومبیلرانی ج. ا. ا. به ستاد توسعه 
فناوری های نرم و هویت ساز از زیرمجموعه  معاونت 

علمی و فناوری نهاد ریاســت جمهوری ارســال شــد و در این نامه از تمام شرکت های دانش بنیان برای ورود به حوزه بومی سازی هتل های 
کپسولی دعوت شده بود. در ادامه به دلیل پوشش گسترده خبری این موضوع، چندین شرکت برای همکاری در طرح بومی سازی هتل های 

کپسولی به کانون جهانگردی و اتومبیلرانی ج. ا. ا. مراجعه کردند تا از جزئیات طرح مذکور آگاه شوند.
او افزود: بر اساس اعلام نیاز شرکت های دانش بنیان آماده برای بومی سازی هتل های کپسولی برای آشنایی با جزئیات کارشان، ما در 
کانون جهانگردی و اتومبیلرانی ج. ا. ا. علاوه بر ارائه بسته اطلاعات فنی مرتبط با طرح بومی سازی هتل های کپسولی، امکان بازدید میدانی 
و دسترسی کامل به قطعات و نمونه های ساخته شده هتل های کپسولی را برای این شرکت ها فراهم کردیم. آن ها در وهله اول اجرای طرح 
بومی ســازی هتل های کپســولی، کار مطالعاتی روی طرح مذکور را در دستور کارشان قرار دادند و هم اکنون فرآیند مهندسی معکوس سازه 
هتل های کپسولی را طی می کنند، ولی طبیعتاً سرعت عملکردشان با یکدیگر متفاوت است و براساس توافقات انجام شده در بازه های زمانی 
ماهیانه گزارش پیشرفت کارشان را به کانون ارائه می دهند.  مدیر گردشگری و صنایع دستی کانون جهانگردی و اتومبیلرانی جمهوری اسلامی 
ایران گفت: براساس مجموعه گزارش هایی که تا کنون ارائه شده است، برخی از شرکت های دانش بنیان فعال در زمینه بومی سازی هتل های 
کپسولی برای تأمین قطعات الکترونیک سازه این هتل ها با چند مجموعه تولیدی داخلی مذاکرات متعددی را انجام داده اند و خوشبختانه با 
یکی از آن ها نیز به نتایج خوبی رسیده اند. سجادی راد گفت: در خصوص مواد اولیه مورد نیاز برای ساخت بدنه سازه هتل های کپسولی نیز 
گزارش هایی ارائه شده بود مبنی بر اینکه امکان تولید قطعات اولیه در کشور وجود ندارد، اما یک مجموعه تولیدی داخلی اعلام کرده است 

که دانش فنی و توانمندی تولید با کیفیت را دارد.

کارگاه تخصصی بازدید ایمنی از مراکز تجاری و اقامتی کیش
عکس ها: جعفر همافر توسط شرکت عمران، آب و خدمات کیش


